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Veľkonočné trhy sa tento rok konali 31. marca a 1. apríla na dvore bývalého paulánskeho kláštora. Návštevníci si mohli vyberať z ponuky 
miestnych a regionálnych remeselníkov.                          (Foto: Mátyás Szinghoffer)

Veľká noc a jar – symboly nového začiatku

Kto povedal, že nemôžeš zmeniť svet?

Veľká noc, najvýznamnejší kresťanský 
sviatok, je zároveň symbolom nového 
začiatku, nového života. 
Zimnej výzdobe sme už dávno dali 
zbohom, aby sme svoje domovy odeli  
do sviežich farieb a pripravili na sviatky 
jari. I keď nám ešte zima nedala defini-
tívne zbohom, jar je cítiť nielen v povetrí, 
ale aj našich dušiach. Vonku už zakvitli 
snežienky, fialky a naše mesto zakvitlo 
pestrými záhonmi kvetín. Na konároch 
sa objavili prvé lístky a ráno sa budíme na 
štebot vtákov. Dni sa predlžujú a my sa už 
nemusíme prebúdzať do tmy, ale do roz-

žiareného slnečného rána. Hneď sa nám 
lepšie vstáva. Dokonca aj daždivé dni, keď 
nám zima nelezie až do špiku kostí, bývajú 
príjemnejšie. 
Zimné bundy sme definitívne zamkli  
do skrine, konečne si môžeme obuť 
tenisky, oprášiť bicykel, vybehnúť do prí-
rody a vychutnávať si teplé počasie. Tak 
ako jar, aj naše oblečenie hýri pestrými 
farbami, rovnako aj naše balkóny a tera-
sy, na ktorých si môžeme užívať nedeľné 
raňajky, alebo len tak popíjať kávu. Zra-
zu je všetko oveľa krajšie, príroda okolo 
nás hýri farbami, krásne rozvoniava a my 

máme pocit, že k sebe máme zrazu oveľa 
bižšie.
Tak ako sa prebúdza príroda, prebúdza 
sa aj naša chuť zdolávať prekážky. Zrazu 
sme zhovorčivejší, vyliezame zo svojich 
„brlôžkov“, navštevujeme jarmoky, fes-
tivaly, blšáky, burzy, trhy, pristavujeme 
sa pri známych, aby sme si vymenili nie-
koľko milých slov ¬ a hneď je nám lepšie  
na duši, ani nevieme ako. 
Buď pochválená jar, múza básnikov, 
zaľúbených a všetkých ľudí, ktorí vedia 
vychutnávať život a vstrebávať všetku tú 
krásu, čo nám ponúka.       Soňa Zakariásová

Písal sa rok 1969, kedy americký študent 
Denis Hayes inicioval hnutie za ochranu 
Zeme. Dňa 22. apríla založil Sieť Deň Zeme 
a tento deň sa stal svetovým dňom Zeme. 
O niečo neskôr, v roku 2009 na iniciatívu 
bolívijského prezidenta Eva Moralesa OSN 
vyhlásilo tento deň za Medzinárodný deň 
Matky Zeme.
Už pri zakladaní hnutia sa zaň postavilo viac 
ako 25 miliónov Američanov a dnes už v 175 
krajinách Zeme organizujú dobrovoľné akcie 
pri tejto príležitosti. Ich mottom sa stala okrem 
iných aj veta citovaná v titulke tohto článku.

Je to možno príliš všeobecné, zato pravdi-
vé konštatovanie, že v súčasnosti je Zem 
jedinou planétou, na ktorej dokážeme pre-
žiť. Plán B zatiaľ nemáme. Ochrana Zeme 
– predovšetkým životného prostredia – je 
preto záujmom každého z nás. Z občas-
ných vedeckých správ a analýz dobre 
vieme, že potrebujeme podstatnú zme-
nu paradigmy, aby sme zachovali modrú 
planétu v obývateľnom stave. I keď sa 
krajiny sveta z času na čas podujmú na 
určité záväzky, ktoré viac-menej aj splnia, 
kľúčom k zmene je jednotlivec samotný. 

Náš postoj a pohľad na svet je to, čo treba 
zmeniť, aby sa svet stal lepším miestom, 
miestom, kde sa dá žiť. Inej cesty niet, svet 
sa dá zmeniť len na úrovni jednotlivca.
Aj v našom meste sú z príležitosti Dňa 
Zeme naplánované akcie – 17. apríla na 
Hlavnom námestí a 15. apríla v cho-
tári mesta. Program týchto podujatí a 
informácie o tom, ako sa do nich môže-
te zapojiť, nájdete na stránkach našich 
novín. Príďte, pridajte sa a priložte ruku k 
dielu – k čistejšiemu Šamorínu a čistejšie-
mu svetu!      (la)
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Združenie Pro Humana pomôže 

MO Jednoty dôchodcov na Slovensku bilancovala rok 2022

Združenie Pro Humana založené mest-
skými poslancami pokračuje vo svojej 
misii. V marci poskytlo finančnú podporu 
dvom miestnym obyvateľom.
74-ročný Jozef Kamenár, bytom na 
Veternej 4 vyhľadal mestský úrad s 
prosbou, že vzhľadom na jeho zdra-
votný stav si musel dať namontovať 
do obytného domu schodiskový výťah, 
nakoľko býva na 3. poschodí. Potrebné 
náklady činili približne 14-tisíc eur, z 
čoho sa podstatnú časť, takmer 12-tisíc 
zaviazala uhradiť Sociálna poisťov-
ňa. Jozef Kamenár sa na mestský úrad 

obrátil s prosbou o pomoc pri zabezpe-
čení chýbajúcej časti.Mestský úrad mu 
nemohol vyhovieť, nakoľko investíciu 
už podporila Sociálna poisťovňa. Na 
pomoc mu prišlo združenie Pro Huma-
na – poslankyňa Renáta Varga, pred-
sedníčka sociálnej komisie mesta 29. 
marca odovzdala Jozefovi Kamenárovi 
1000 eur v hotovosti na tento účel.
Takou istou sumou podporilo združe-
nie aj rodinu Szelepcsényiovú, ktorým 
začiatkom marca počas víchrice padol 
na auto strom a úplne ho zdemoloval. 
Obe rodiny ďakujú za nezištnú pomoc.    (l)

V priestoroch klubu dôchodcov na Pomlej-
skej ceste sa 20. marca uskutočnila výroč-
ná členská schôdza miestnej organizácie 
Jednoty dôchodcov na Slovensku.
Prítomných privítal predseda organizácie 
Michal Bors, ktorý vo svojom prejave hod-
notil činnosť klubu za rok 2022 a zároveň 
načrtol plány na tento rok. Ako sa vyjadril, 
rok 2022 bol ozaj akčný.
„V priebehu minulého roka sa 24 naši členo-
via zúčastnili liečebného pobytu, ktorý štát 
dotoval sumou 50 eur na osobu, ďalší šiesti 
boli na zájazde v Balatonfürede a šestnásti 
v Tatranskej Lomnici. Vlakom sme navštívili 
pevnosť a múzeá v Komárne, následne sme 
sa v decembri zúčastnili zájazdu na vianoč-
né trhy vo Viedni, pozreli sme si čokolá-
dovňu v Kittsee a slovenský parlament. Pre 
našich členov pripravujeme sériu predná-
šok na témy zdravie, právo a bezpečnosť a 
nezabudneme samozrejme ani na karneval, 
mesiac úcty k starším a oslavy pre našich 
jubilantov. Dňa 20. októbra organizujeme 
stretnutie dôchodcov Horného Žitného 
ostrova” – odznelo v referáte.
Prítomným sa prihovorila aj podpredsed-
níčka Ústredia Jednoty dôchodcov na Slo-

vensku Valéria Pokorná a poďakovala sa 
za činnosť členov klubu. Následne spolu 
s predsedom Michalom Borsom a primá-
torom Šamorína Csabom Oroszom odo-
vzdala pamätné listy najaktívnejším členom 
miestnej organizácie. K vynikajúcej atmo-
sfére prispel aj spevák a zbormajster Imre 
Németh, ktorý na podujatí zaspieval retro 
pesničky. Stretnutie bolo ukončené slávnost-
nou večerou a ťahom tomboly. Ceny do nej 

venovali miestni podnikatelia a samospráva 
mesta.
Od konca marca sa podujatia klubu 
dôchodcov konajú v budove Centra voľ-
ného času Kukkónia (Gazdovský rad 
41/37A), nakoľko sa mesto čoskoro 
pustí do prestavby budovy na Pomlej-
skej ceste. Vzniknú tam moderné, väčšie 
priestory, ktoré budú vyhovovať všetkým 
požiadavkám.                   (l)

Primátor Csaba Orosz 21. marca v Klube 
dôchodcov na Pomlejskej ceste zablaho-
želal Šamorínčanom, ktorí v uplynulom 
mesiaci oslávili svoje 70., 75., 80., 85. 
narodeniny, prípadne sú ešte starší. Na 
podujatie dostalo pozvánku 46 osôb, 
pozvaných prišlo dvadsať. Primátor sa 
jubilantom poďakoval za ich prácu pre 
mesto a komunitu.

Telovýchovná jednota Mliečno má za 
sebou úspešný rok. Na výročnej člen-
skej schôdzi usporiadanom začiat-
kom marca vyzdvihli výkony družstva 
dospelých futbalistov, ktorí sa prepra-
covali na okresné majstrovstvá.
Zanietení fanúšikovia športu - rodičia, 
starí rodičia a tiež vedenie TJ Mliečno 
– sa usilujú, aby za pomoci šikovných a 
oddaných trénerov pokračovala výchova 
dorastu. Družstvá malých žiakov a star-
ších žiakov sa zúčastnili majstrovstiev a 
zorganizovali, resp. odohrali množstvo 
priateľských zápasov. Vedenie TJ Mlieč-
no obnovilo aj tradíciu každoročných 
plesov, ktorý sa tento rok konal po dlhej 
prestávke a zabávalo sa na ňom viac ako 
150 hostí. Nanovo rozbehnutý športový 
klub uzavrel rok s dobrými výsledkami a 
úspechmi – konštatovali účastníci val-
ného zhromaždenia.                (s)

Aktívni šamorínski dôchodcovia dostali pamätné listy      (Fotarchív)

MUDr. Renáta Varga a Jozef Kamenár       (Fotoarchív)

TJ Mliečno usporiadala 
klubový ples

Oslava pre jubilantov
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Dobrovoľní hasiči z Mliečna hodnotili svoje aktivity
Dobrovoľní hasiči v Mliečne 
mohli kvôli protipandemickým 
opatreniam usporiadať svoju 
výročnú členskú schôdzu až 
začiatkom tohto roka. 
Na zasadnutí hodnotili aktivity 
hasičského zboru v uplynulom 
roku. Napriek rôznym ťažkos-
tiam referovalo vedenie zboru o 
pozoruhodných výsledkoch.
Členovia hasičského zboru pre-
šli rôznymi skúškami a vynikali 
aj v súťažiach na národnej úrov-
ni. Absolvovali viacero zásahov, 
počas ktorých pomáhali zása-
hovým jednotkám pod vedením 
okresného riaditeľstva. V minu-
lom roku prehĺbili spoluprácu  
s mimovládnymi organizáciami 
z Mliečna a okrem tradičného 

fašiangového sprievodu orga-
nizovali alebo spoluorganizovali 
aj ďalšie spoločenské podujatia. 
Béla Kovács, predseda zdru-
ženia po 30 rokoch v službe 
odchádza, jeho prácu preberá 
Marián Bölcs na čele omlade-
ného vedenia. Po hodnotiacich 
správach, blahoželaní jubilan-
tom a odovzdaní povýšení sa 
prítomní členovia a delegáti 
pozvaných hasičských zborov 
ešte dlho rozprávali pri chutnej 
večeri. 
Mliečno bolo k Šamorínu pri-
členené v januári 1977 v rámci 
programu spájania samospráv 
do väčších celkov, čím zanikla 
právna subjektivita obce. Už 
45 rokov je súčasťou Šamorína 

a jeho komunitný život je stále 
pulzujúci, spoločenské organi-
zácie v oblasti kultúry a špor-
tu majú veľa aktívnych členov 
a okrem hasičského zboru tu 
dlhodobo funguje aj miestna 
organizácia Slovenského Čer-

veného kríža a spotrebného 
družstva Jednota. Vďaka čle-
nom Výboru Mliečno, nezisko-
vým organizáciám a zdravému 
lokálpatriotizmu sa tu dodnes 
zachovala škôlka, škola a rozvíja 
sa komunita.   (s)

Veľvyslanec USA na Slovensku Gautam A. Rana navštívil 13. marca 
2023 Fórum inštitút pre výskum menšín, kde sa stretol s predstaviteľ-
mi neziskového sektora maďarskej národnostnej menšiny a násled-
ne diskutoval s vedením Fórum inštitútu. Počas svojej návštevy sa 
informoval o živote, výsledkoch a problémoch maďarskej komunity 
na Slovensku. Následne sa na radnici stretol s primátorom Šamorína 
Csabom Oroszom, viceprimátorom Gáborom Veresom a prednos-
tom Mestského úradu Ervinom Sármányom. Počas hodinového 
stretnutia sa veľvyslanec zaujímal predovšetkým o život v našom 
meste, o spolunažívaní národností, presadzovaní práv menšín a o 
vzájomných vzťahoch samospráv a vlády SR.

V marci realizovala firma Swietelsky AG opravu výtlkov po meste. 
Prípravné práce vykonali pracovníci mestskej spoločnosti Area 
Šamorín s.r.o. Výtlky boli opravené na vozovke a chodníkoch na 
Školskej, Dunajskej, Záhradníckej, Javorovej, Hubovej, Veternej, Prie-
myselnej, Športovej, Kasárenskej, Hrnčiarskej, Márie, Požiarnickej, 
Krajnej a Vinohradníckej ulici a na Čilistovskej, Pomlejskej, Bratislav-
skej a starej Úsorskej ceste.

Víchrica poškodila veľa stromov 
Po Slovensku vyčíňala v noci z 
10. na 11. marca víchrica, kto-
rá po sebe zanechala škody aj 
v našom meste. Ich likvidáciu 
zabezpečila mestská spoloč-
nosť Area Šamorín s.r.o.
Silný vietor vyvalil v meste 
zhruba 25 stromov a ďalšie 
polámal. Samospráva pre-
chodne zakázala vstup na 
plochy porastené stroma-

mi, predovšetkým na mest-
ský cintorín a do lesoparku 
Pomlé. Poškodené bolo aj 
verejné osvetlenie, porucha 
však bola v čo najkratšom 
možnom čase odstránená. 
Po odznení víchrice odbor-
níci zrezali alebo odstránili 
poškodené stromy na Hlav-
nom námestí a v iných loka-
litách mesta.            (l)

Víchrici padlo za obeť až 25 stomov                           (Fotoarchív)

Hasiči sa stretli na slávnostnom valnom hromaždení         (Fotarchív)
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w w w . g m e l e k t r o . s kSenecká cesta 2350/22A, Šamorín

Hľadáte v Šamoríne predajňu  
s elektroinštalačným materiálom?  
Obráťte sa na firmu GM Elektro, s.r.o., 
ktorá ponúka široký sortiment vysoko 
kvalitného elektromateriálu  
od popredných výrobcov.

Elektro-szaküzletet keres Somorján?  
Forduljon bizalommal a GM Elektro Kft.-hez, 
amely élvonalbeli gyártók kiváló minőségű 
termékeinek széles skálájával várja Önt.
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Inštalácia na podlahe šamorínskej synagógy zostavená z viac ako 
900 kusov šesťcípych hviezd bola vytvorená umelcom Kirstenom 
Jäschkem z Düsseldorfu. Segmenty obrovskej porcelánovej hviezdy 
symbolizujú rôzne náboženstvá. Na stenách synagógy môžu 
návštevníci obdivovať šperky z drobných starých českých korálok. 
Inštaláciu v At Home Gallery je možné si pozrieť po telefonickom 
dohovore do 27. apríla. V máji a júni bude v synagóge vystavovaná 
inštalácia rakúskeho výtvarníka Josefa Baiera, v druhej polovici júna 
a v júli budú tieto priestory patriť americkým umelcom.

Tvoriví pedagógovia – výstava v MsKS
Výstavná sieň Istvána Tallósa 
Prohászku opäť hostí výstavu 
Tvoriví pedagógovia, ktorá sa 
vracia po niekoľkoročnej pan-
demickej pauze.
Na vernisáži 24. marca sa k prí-
tomným prihovoril viceprimátor 
Gábor Veres. Z materských a 
základných škôl v pôsobnosti 
mesta sa aj tento rok prihlásila s 
najväčším počtom diel Základná 

škola Mateja Bela, z nej učiteľ-
ka Leontína Schanzová. Medzi 
exponátmi nájdeme predmety 
úžitkového umenia, jedinečné 
handrové bábiky, maľby, grafiky, 
makramé, gobelíny a umelec-
ké fotografie. Úchvatné diela 
Józsefa Ürgeho, reprezentanta 
pedagógov na dôchodku, sa na 
výstave tešia veľkému záujmu. 
Riaditelia vzdelávacích inštitúcií 

na konci vernisáže obdarovali 
kvetom svojich vystavujúcich 
kolegov, inšpirujúc žiakov, rodi-
čov a ostatných pedagógov. 
Nápad zorganizovať takúto 
výstavu sa začiatkom minulej 
dekády zrodil v hlave peda-
gogičky Evy Boráros zo Zák-
ladnej školy Mátyása Korvína. 
Jej úsilie podporoval aj vtedaj-
ší riaditeľ školy József Ürge. 

Obaja veria, že pedagógovia 
by mali dostať viac príležitos-
tí, aby prejavili svoju kreativitu 
a výtvarné zručnosti aj mimo 
katedry a mohli vyjadriť svoje 
myšlienky a emócie jazykom 
umenia. Táto výstava je dôka-
zom toho, akými jedinečnými 
dielami môžu obohatiť svet 
pedagógovia vychovávajúci 
naše deti a vnukov.  (s)

Naši kreatívni pedagógovia vystavujú v MsKS                  (Foto: Mátyás Szinghoffer)
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Svetový deň vody 
v Materskej škole Ulice Márie

Deň učiteľov 
v MsKS

Zápis do materských škôl v zriaďovateľ-
skej pôsobnosti Mesta Šamorín sa usku-
toční od 9. do 12. mája. Uprednostnené 
budú deti od troch rokov veku, vo výni-
močných prípadoch môžu prijať aj deti  
vo veku od dvoch rokov.
V zmysle školského zákona je pre die-
ťa, ktoré dosiahlo päť rokov veku do 31. 
augusta roku, ktorý predchádza začiatku 
školského roka, od ktorého bude dieťa plniť 
povinnú školskú dochádzku v základnej 
škole, predprimárne vzdelávanie povinné. 
Individuálne vzdelávanie je možné na zák-
lade žiadosti.
Ak zákonný zástupca dieťaťa alebo zástup-
ca zariadenia požiada, aby bolo na povinné 
predprimárne vzdelávanie v materskej ško-
le prijaté dieťa, ktoré nedovŕšilo piaty rok 
veku do 31. augusta, je povinný k žiadosti 
predložiť súhlasné vyjadrenie príslušného 
zariadenia výchovného poradenstva a pre-
vencie a súhlasné vyjadrenie všeobecného 
lekára pre deti a dorast.
Na predprimárne vzdelávanie sa prednost-
ne prijímajú deti, pre ktoré je plnenie pred-
primárneho vzdelávania povinné.
Zákon upravuje, že do predškolského 
zariadenia možno prijať len dieťa, ktorého 

rodičia alebo zákonní zástupcovia vedia 
preukázať, že absolvovalo povinnú očkova-
ciu schému. 
Žiadosť o prijatie možno doručiť 
– elektronicky do mailovej schránky mater-
skej školy 
– prostredníctvom elektronického doku-
mentu, ktorý je autorizovaný kvalifikovaným 
elektronickým podpisom.
Ak ide o dieťa so špeciálnymi výchov-
no-vzdelávacími potrebami, zákonný zástup-
ca predloží aj vyjadrenie príslušného zariade-
nia výchovného poradenstva a prevencie. 
Dieťa je do materskej školy prijaté len vtedy, 
ak riaditeľ materskej školy o jeho prijatí vydal 
rozhodnutie. O prijatí dieťaťa rozhodne riadi-
teľ školy do 30. júna 2023.
Žiadosť musí obsahovať: 
– osobné údaje
– výber vyučovacieho jazyka 
(slovenský alebo maďarský jazyk)
– typ pobytu dieťaťa v materskej škole 
(poldenný alebo celodenný)
– informáciu, či dieťa navštevovalo – nena-
vštevovalo materskú školu 
– dátum nástupu dieťaťa do materskej školy
– dátum podania žiadosti a podpis zákon-
ných zástupcov dieťaťa.

Zoznam šamorínskych materských škôl
 Materská škola s vyučovacím jazykom 
maďarským – Óvoda, Školská 977, Šamo-
rín (vyučovací jazyk maďarský)
 Materská škola, Školská 977, Šamorín 
(vyučovací jazyk slovenský)
 Materská škola – Óvoda, Ul. Márie 
682, Šamorín (vyučovací jazyk slovenský 
a maďarský)
  Materská škola – Óvoda, Veterná 496, 
Šamorín (vyučovací jazyk slovenský a 
maďarský)
 Materská škola – Óvoda, Poľovnícka 
1129, Šamorín (vyučovací jazyk slovenský 
a maďarský)
 Materská škola – Óvoda, Dunajská 
1061, Šamorín (vyučovací jazyk slovenský 
a maďarský)
 Materská škola s vyučovacím jazykom 
maďarským – Óvoda, Prvá ulica 108, 
Šamorín – Mliečno (Šamorín (vyučovací 
jazyk maďarský)
 Materská škola, Gazdovský rad 41, 
Šamorín (vyučovací jazyk slovenský)

Bližšie informácie Vám poskytnú jednotli-
vé materské školy.

Zástupcovia mesta 28. marca  
z príležitosti Dňa učiteľov blaho-
želali pedagógom šamorínskych 
materských a základných škôl.  
V slávnostnom prejave primátora 
Csabu Orosza zaznelo, že odovzdať 
deťom len učivo dnes už nestačí. 
„V deťoch treba rozvíjať cieľavedo-
mosť, schopnosť stáť na strane pravdy 
a musíme ešte popracovať na vytrva-
losti a usilovnosti. K dosiahnutiu cieľa 
potrebujeme hodnoty ako nezištná 
ľudskosť, čestnosť a v neposlednom 
rade schopnosť dbať o druhého. Výsle-
dok tejto náročnej práce pedagógov 
sa dostaví vďaka ich neoblomnému 
postoju, schopnosti posúdiť situácie, 
odbornej zdatnosti a vďaka tomu, že 
idú príkladom“ – povedal v príhovore 
primátor.
Úvodom slávnostného programu 
v MsKS vystúpila tanečná skupi-
ny Grandees, po ktorej nasledoval 
úspešný koncert Opera Trio z Dunaj-
skej Stredy. Podujatia sa zúčastnil aj 
viceprimátor a predseda mestského 
zastupiteľstva pre školstvo Gábor 
Veres a vedúci Školského úradu Štefan 
Vajas.                          (l)

Zápis do materských škôl začína 9. mája

Dňa 22. marca z príležitosti Svetového 
dňa vody navštívila Materskú školu Uli-
ce Márie ochranárka-aktivistka Valéria 
Kličková Szomolai. Deťom pripravila 
prednášku o prírodných hodnotách a 
krásach Žitného ostrova so zreteľom na 
vodné ekosystémy a ich obyvateľov.
Prednášku doplnili drevené makety vod-
ných vtákov – kačice divej, chochlačky 
vrkočatej, volavky popolavej, čajky sme-
jivej, brehule riečnej a bociana čierneho, 
nechýbal ani bobor.  Lektorka porozpráva-
la škôlkarom veľa zaujímavostí o ich živote 
a biotope. Spomenula aj Vtáčí ostrov, na 
ktorom hniezdia ohrozené druhy vtákov a 
hovorila o spôsoboch, ako týmto druhom 

pomôcť. Deti sa naučili, že divé zvieratá 
netreba prikrmovať, lebo tým môžeme 
spôsobiť ich úhyn a najviac im pomôže-
me, ak budeme chrániť ich prirodzené 
biotopy. Deti sa s lektorkou rozprávali aj 
o pravidlách pohybu v prírode. Ohľadupl-
ní turisti sú totiž tichí a nezanechávajú za 
sebou odpad.
V Materskej škole Ulice Márie sa envi-
ronmentálnej výchove nevenujú len z prí-
ležitostí svetových dní, ale je organickou 
súčasťou bežnej výuky. Deti si tak už v 
útlom veku vytvoria pozitívny vzťah a zod-
povedný prístup k prírode.  
Aktivita sa uskutočnila v rámci projektu 
ESD  Dunaj/Duna SKHU INTERREG.     (l)

Škôlka na ulici Márie je zapojená aj do programu Zelená škola      (Fotarchív)
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Nový začiatok v Šup-Šup klube
Hudobný klub Šup-Šup na Kováčskej ulici 
prešiel riadnou zmenou. Jeho interiér bol 
obnovený na základe plánov dcéry zakla-
dateľa, Alexandry Rigóovej, ktorá vyštu-
dovala strednú odbornú školu staveb-
nú so zameraním na interiérový dizajn. 
Čoskoro prevezme žezlo aj v riadení klubu 
od svojho otca Alexandra, ktorý povedie 
kuchyňu.
„Klub sme založili v roku 2001, predtým 
som tu prevádzkovala kadernícky salón. 
Pri prestavbe niekdajšej terasy mi pomo-
hol Boris Minčev, takto vznikol predchodca 
dnešného klubu Šup-Šup. Veľmi ma teší, 
že tu dnes už vystupujú známi domáci aj 
zahraniční umelci a náš klub je v okruhu 
poslucháčov kvalitnej hudby mimo hlavné-
ho prúdu dobre známy po celej krajine aj v 
zahraničí. Klub hostil už viac ako 1700 po-
dujatí a hudobných akcií. Vystupovali u nás 
umelci ako napr. kapela Djabe, Tibor Tátrai, 
Charlie, Barna Pély alebo aj Rob Tognoni, 
jeden z najlepších bluesových gitaristov sve-
ta, ktorého prezývajú aj tasmánsky diabol” 
– hovorí o viac ako dvojdekádovej minulosti 
klubu Alexander Rigó. Zakladateľ klubu si 
myslí, že podpora od samosprávy a vlády by 
pomohla podobným kultúrnym zariadeniam 
fungovať bezpečnejšie a kvalitnejšie.
„Chcela by som dosiahnuť, aby sa tu konalo 

čo najviac sprievodných podujatí a aby naše 
akcie navštevovalo viac mladých ľudí. 
V tradícii „jamových” večerov, ktoré tu 
máme každý týždeň, budeme pokračovať. 
Plánujem založiť kvalitnú stálu „domácu” 
kapelu, aby na podujatiach mohla privítať 
hostí v roli hostiteľa. V Šamoríne je množ-
stvo skvelých hudobníkov, ktorí v našom 
klube majú aj do budúcna svoje miesto 
a verím, že ostaneme hlavným javiskom 
hudobného života v meste. K dobrej hud-
be ponúkneme našim hosťom aj dob-
ré pitie a chutné jedlá. Urobíme všetko 
pre to, aby Šup-Šup ostal výnimočným 

miestom kultúrneho života mesta aj 
naďalej” – hovorí o svojich plánoch Ale-
xandra.
Za posledný marcový víkend tu dvakrát  
spolu vystúpili dve legendy slovenské-
ho hudobného života, Peter Lipa a Peter 
Cmorík. Alexandra Rigóová prezradila, 
že pôvodne plánovali len jeden koncert, 
ale kvôli veľkému záujmu museli pridať aj 
druhý a nie je vylúčené, že bude čoskoro 
aj tretí. V kapele, ktorá týchto spevákov 
sprevádzala, reprezentovali šamorín-
skych hudobníkov Erich Boboš Procházka 
a Štefan Pišta Lengyel.          (s)

Dvaja Petrovia -  Lipa a Cmorík - odohrali v Šup-Šupe koncom marca dva koncerty        (Fotarchív)
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Napadnutý na parkovisku
1. marca v noci preverovala hliadka MsP 
Šamorín na Kasárenskej ulici oznámenie, 
podľa ktorého malo na parkovisku obchod-
ného domu dôjsť k napadnutiu oznamova-
teľa. Ten tvrdil, že sa s neznámym mužom 
hádal kvôli parkovaniu a ten ho napadol. 
Poškodený utrpel zranenie a z tváre mu 
tiekla krv. V čase príchodu MsP Šamorín už 
útočník dané miesto opustil, svedok však 
potvrdil príbeh oznamovateľa. Napadnu-
tý muž odmietol lekárske ošetrenie a bol 
poučený o možnosti podania trestného 
oznámenia na útočníka, na čom aj trval. V 
sprievode hliadky MsP Šamorín sa dostavil 
na OOPZ Šamorín, kde prípad prevzali prí-
slušníci OOPZ Šamorín.

Zrazila na priechode dve deti
2. marca ráno oznámil okoloidúci členovi 
hliadky MsP Šamorín dozorujúcej pri prie-
chode pre chodcov na Školskej ulici, že na 
ulici Kláštorná zrazila vodička osobným 
motorovým vozidlom dve maloleté osoby. 
Člen hliadky MsP Šamorín sa ihneď pre-
sunul na uvedené miesto, privolal RZP a 
vyrozumel hliadku OOPZ Šamorín, ktorá 
vec ďalej rieši.

Sám malý a bosý po meste
OOPZ Šamorín 9. mája telefonicky 
informovalo MsP Šamorín o tom, že 
na Školskej ulici sa pohybuje približne 
trojročný chlapček sám a bosý. Hliadku 
MsP Šamorín čakal na mieste oznamo-
vateľ, chlapček nevedel ešte rozprávať.  
Hliadka ho posadila do auta a čakala, či 
ho niekto príde hľadať. Onedlho sa obja-
vila plačúca matka a polícia jej dieťa z 
policajného auta vrátila. MsP Šamorín 
o riešení situácie upovedomila OOPZ 
Šamorín.

Šofér popíjal vodku
13. marca doobeda oznámil hliadke MsP 
Šamorín okoloidúci, že na Školskej ulici na 
parkovisku obchodného domu bol práve 
svedkom toho, ako si neznámy muž odpil z 
fľaše od vodky a následne si sadol za volant 
auta, v ktorom sedeli aj maloleté osoby. 
Hliadka MsP Šamorín sa ihneď presunula 
na miesto. Predmetné vozidlo lokalizovali a 
zastavili na Veternej ulici. Vodič bol hliadkou 
MsP Šamorín vyzvaný, aby preukázal svoju 
totožnosť. Na otázku hliadky MsP Šamorín, 
či pred jazdou požil alkoholické nápoje sa 
vodič ku skutku priznal. Následne bola na 

miesto privolaná hliadka OOPZ Šamorín, 
ktorá u vodiča vykonala dychovú skúšku s 
pozitívnym výsledkom 0,45 mg/l vo vydy-
chovanom vzduchu. Vec ďalej rieši OOPZ 
Šamorín.

Ohrozoval rodinu nožom
Stála služba MsP Šamorín dostala 19. mar-
ca v noci telefonickú žiadosť o súčinnosť od 
OOPZ Šamorín. Oznamovateľka bytom na 
6. poschodí obytného domu na Hlavnej ulici 
volala o pomoc, jej syn mal napádať členov 
rodiny kuchynským nožom. Oznamovateľ-
ka po príchode hliadky na miesto uviedla, 
že syn už vybehol z domu a nôž má u seba. 
Hliadka ho začala hľadať v širokom okolí. 
Neskoršie matka opäť volala, že sa syn už 
vrátil domov. Po opätovnom príchode hliad-
ky na miesto matka dotyčného uviedla, že 
syn prišiel, vykopol dvere a znova ušiel. Pri 
prečesávaní okolia hliadka zistila, že sa útoč-
ník skrýval o poschodie vyššie, nôž našli na 
schodoch. Muž bol zadržaný, hliadka OOPZ 
Šamorín mu nasadila putá. Na miesto bola 
privolaná RZP, ktorá dotyčnú osobu odviez-
la aj so sprievodom do nemocnice v 
Dunajskej Strede. Vysvitlo, že útočník 
bol zároveň v pátraní.

ZO ZÁPISNICE MESTSKEJ POLÍCIE

Mestská polícia varuje pred podvodníkmi
V meste sa objavili samozvaní 
stavební podnikatelia, sú to 
však podvodníci – varuje oby-
vateľov, najmä seniorov Mest-
ská polícia Šamorín.
Podvodníci ponúkajú opra-
várenské práce okolo domu, 
nemajú však živnostenské 
oprávnenie, vykonané práce 
značne predražujú a ich odbor-
ná spôsobilosť je veľmi otázna. 

Mestská polícia upozorňuje 
občanov, aby dobre zvážili, 
komu zadajú realizáciu drob-
ných prác okolo domu a aby si 
vopred jasne dojednali cenu. 
Zároveň prosí obyvateľov, aby 
v prípade lokalizácie týchto 
podozrivých osôb volali Mest-
skú políciu na telefónnom čísle 
031 562 32 70, príp. štátnu polí-
ciu na tiesňovej linke 158.     (l)

V Šamoríne máme čoraz viac psov                       (Foto: net)

Seniori sú častým terčom pokusom o podvod                           (Foto: net)

Mestská polícia 
kontroluje psíčkarov

Mestská polícia Šamorín evi-
duje množstvo podnetov od 
občanov na adresu psíčkarov, 
preto od polovice marca kon-
troluje dodržiavanie nariade-
nia, ktoré upravuje podmien-
ky držania psov.
V zmysle VZN č. 12/2022 
o miestnych daniach, ktoré 
upravuje aj podmienky drža-
nia psa na území mesta a 
výšku dane za psa, je povinné 
nahlásiť každého psa drža-

ného v meste po dobu dlhšiu 
ako 90 dní a oznámiť každú 
zmenu, napríklad úhyn psa na 
odbore miestnych daní mest-
ského úradu.
Ak majiteľ svojho psa nena-
hlási, dopúšťa sa priestupku a 
môže mu byť vyrubená pokuta 
vo výške do 165 eur. Mestská 
polícia bude kontrolovať, či 
sa pes nachádza vo vlaňajšej 
evidencii, ktorá je dostupná na 
webovej stránke mesta.        (l)

158
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Všetko najlepšie, Pišta báči!
Štefan Székely, pre každého len Pišta báči, 
šamorínska trénerská legenda, ktorý do 
nášho mesta priniesol basketbal a rých-
lostnú kanoistiku, oslávil svoje 90. naro-
deniny.
V kajak-kanoe vychoval mnohých šampió-
nov. Netreba už toľko oslavovať, bránil sa 
skromne, no pre naše noviny predsa len 
urobil výnimku a podelil sa o svoje spo-
mienky.

Ťažké časy
„Narodil som sa v Gemeri, vo Vyšných 
Valiciach, som synom farára reformovanej 
cirkvi. Keď som sa narodil bola ešte prvá 
republika, potom od roku 1938 sa aj toto 
územie stalo súčasťou Maďarska. Gymná-
zium som navštevoval v Rimavskej Sobote. 
V druhej svetovej vojne po ústupe frontu 
nás vrátili k Československu a naša škola 
zanikla. Vtedy som utiekol do Maďarska a 
pokračoval v štúdiách v Miškovci. Boli to 
ťažké časy, neraz sme doslova hladovali. 
Keď sa v Maďarsku ujalo moci tvrdé komu-
nistické jadro, dostal som sa do Komárna, 
kde otvárali maďarské gymnázium. Tam 
som zmaturoval a následne ma prijali na 
fakultu telesnej výchovy a športu v Bra-
tislave. To vďaka tomu, že som bol gym-
nastom, dvojnásobným československým 
šampiónom. Po čase som však zistil, že 
nikdy nebudem tým najlepším. Vtedy som 
stretol plavca Tibora Juhásza, ktorému sa 
nepodarilo dostať na majstrovstvá sveta 
vysokoškolákov. Tak sme sa rozhodli, že sa 
presedláme na rýchlostnú kanoistiku.”

Kajakom do práce
„Tvrdo sme trénovali, denne sme odpádlo-
vali aj 30–40 km. Často sme chodili z Bra-
tislavy do Hrušova. Dole prúdom nám to 
trvalo asi hodinu a pol, ale naspäť aj štyri. 
V Hrušove vtedy stál ešte len dom uja Fied-
lera. Tie staré dunajské ramená boli krásne 

ako sen. Počas odpočinku sme si tam dávali 
aj šprinty. Vtedy som uvidel, že za hrádzou 
je usadlosť. Odtiaľ to vyzeralo na väčšiu 
dedinu. Nevedel som, že tam leží Šamorín. 
Vtedy som počul meno mesta prvýkrát, keď 
mi oznámili, že po skončení vysokej školy 
budem učiť v Šamoríne. Bolo to ústredné 
nariadenie, každého posielali na vidiek. 
Povzbudzovali ma, že sa dostanem na dob-
ré miesto, je tam veľa vody a môžem pokra-
čovať s tréningom. Tak som zabicykloval 
do Šamorína. Prijal som, že tu budem od 
roku 1956 učiť. Neprisťahoval som sa však 
sem, ostal som v Bratislave, denne som na 
kajaku dochádzal za prácou. Po roku som 
sa napokon rozhodol, že sa sem predsa len 
prisťahujem. Moje kajaky som držal u uja 
Fiedlera a trénoval som v Hrušove. Neskôr 
sa sem prisťahoval aj Tibor Juhász.”

Šampióni československých maratónov
„S Tiborom sme trénovali ozaj veľa. Po roku 
driny sme vycestovali do Prahy na kontrol-
né preteky. Našim najlepším výsledkom 
bolo víťazstvo v československom marató-

ne v roku 1956, počas ktorého sme zdolali 
trasu o dĺžke 100 km medzi Liptovským 
Mikulášom a Žilinou. Práve som tréno-
val na olympijskú kvalifikáciu do Ríma v 
roku 1960, keď ma zrazilo auto. Mal som 
zranené koleno. Vynechal som rok, no 
ani potom som sa už nedokázal vrátiť na 
súťažné tréningy.”

Basketbal na gymnáziu
„V Šamoríne bola z loptových hier okrem 
futbalu najpopulárnejšia hádzaná. Keď sa 
gymnázium presťahovalo do dnešnej slo-
venskej základnej školy, mali v telocvič-
ni dva koše. Začali sme s chlapcami hrať 
basketbal, založili sme klub. Naše družstvo 
bolo veľmi silné, vyhrali sme aj krajské 
majstrovstvá. Chlapci hrali aj mimo školy 
v družstvách ako Družstevník, z ktorého 
neskôr vznikla Slavia. Okolo Alberta Dió-
siho, môjho kolegu z gymnázia, sa vytvoril 
skvelý tím. Z nich sa neskôr stali sponzori 
a organizátori. Začiatkom 70. rokov vďaka 
Bertimu vzniklo aj dievčenské družstvo. Ja 
som sa snažil, aby si deti obľúbili aj gym-
nastiku. Tešil som sa, keď sme našli špor-
tové náčinie, ukazoval som cviky na filme. 
Podarilo sa.”

Založenie klubu
„V 60. rokoch sa tieto člny ešte nenazývali 
kajakmi, deti ich volali mandolíny a sondo-
liny. Napadlo ma, že by sa dalo deti nau-
čiť, na čo sa dá používať takýto predmet. 
Vtedy som mal ešte ako reprezentant aj 
tri kajaky. Doniesol som ich do Šamorína 
a deti v nich začali trénovať. Aj prvá súťaž 
dopadla dobre, chlapcom sa podarilo udr-
žať v člne… Po čase už ale opadlo nadše-
nie, zničili sa aj člny a neboli peniaze na 
ďalšie. Nevedeli sme zohnať sponzorov, 
nakoľko v Šamoríne bol tento šport ešte 

Štefan Székely (vpravo) so svojim súťažným 
partnerom Tiborom Juhászom Sústredený na tréningu

Trénerská legenda oslavuje svoje 90. narodeniny                         (Foto: Mátyás Szinghoffer)
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stále neznámy. Neskôr sme získali indi-
ánske člny a turistické kanoe. Nemali sme 
klub, ani lodenicu, len pár lodí na vode a v 
stodole, chýbal mi ten pravý klubový život. 
V tomto sa mi snažil pomôcť kolega Kor-
nél  Diósi, ktorý organizoval vodné tábory 
a zapájal mladých. Potom sme v školskej 
dielni začali vyrábať laminované kajaky. 
Cez zimu sme vyrobili tri pre jednotlivca 
a jednu pre dvojicu. Vystupovali sme ako 
Družstevník Šamorín, chodili sme na men-
šie súťaže. Neskôr, po rôznych papiero-
vačkách a vybavovačkách sme postavili v 
Hrušove lodenicu a založili klub Slavia. Po 
čase sa nám podarilo už aj zohnať peniaze, 
nakúpili sme kajaky a začala sa ozajstná 
práca. Mohli sme sa pustiť do náboru a 
výuky. Prvým našim odchovancom začiat-
kom 70. rokov bol tínedžer Félix Masár 
a Július Sloboda. Postupne sa náš klub 
dostal do širšieho povedomia.”

Profesionálne súťaže
„Ozajstná a pravidelná práca začala až v 
roku 1973 a chceli sme dosiahnuť výsled-
ky. Začali sa dvojfázové tréningy a sústre-
denia. Prišlo utrpenie, únava, ale výraz 
„nechce sa mi” sme vymazali zo slovní-
ka. Často sme chodili do Maďarska, veľa 
sme sa toho naučili v tamojších kluboch. 

Potom sa výsledky začali ukazovať. Už v 
roku 1974 sme sa stali najlepším sloven-
ským klubom, po ďalšom roku sme boli 
ešte úspešnejší. To už vedeli aj v Prahe, že 
kto sú to tí šamorínski kajakári. Mali sme 
aj časy, že sme mali osem českosloven-
ských reprezentantov. Napriek tomu, že 
u nás teda neboli tie podmienky najlep-
šie. Ale pokorná a tvrdá práca priniesla 
výsledky. Vyhrávali sme medzinárodné 
súťaže, na ktorých štartovali Maďari a 
Poliaci. Tieto súťaže neskôr prerástli do 
súčasne známych Olympijských nádejí. 
Je to viacdenná súťaž, na ktorom preteka-
jú kajakári a kanoisti z celého sveta.”

Nábor 
„Učil som na gymnáziu, s deťmi je však 
treba začať pracovať už oveľa skôr. Preto 
sme robili nábor na základných školách. 
Viacerí z našich trénerov boli absolventmi 
fakulty telesnej výchovy a športu a s deťmi 
to vedeli. Mali sme už lodenicu, dobre sa 
nám trénovalo na Dunaji. Nebolo to však 
také bezstarostné, neraz sa stalo, že sme 
deti ťahali z vírov. Potom prišla výstavba 
vodného diela a pre náš klub to zname-
nalo zlom. Starí odišli alebo prestali, deti 
nám ubúdali. Postupne sme vybudovali 
novú lodenicu a náš klub už mal adekvát-
ne zázemie. Žiaľ, voda už dnes nie je tá 
najlepšia, ale verím tomu, že sa to nejako 
vyrieši a šamorínski kajakári a kanoisti 
budú mať vhodné podmienky na prípravu.”

Ukončenie kariéry
„Cítil som, že postupom času musím odo-
vzdať žezlo mladšej generácii. Bol to skve-
lý pocit, že bolo komu a niekdajší pretekári 
sa do klubu vrátili ako tréneri alebo vedúci. 
Odviedli výbornú prácu, pracovali s veľkým 
nadšením, bolo to vidieť aj na výsledkoch. 
Veľmi sa teším zo všetkých tých úspechov. 
Keď môžem, chodím do čilistovskej lodeni-
ce. Je to môj svet. Teším sa, že som niečo 
dokázal. Ak by som mal prejsť túto cestu 
ešte raz, niečo by som asi urobil inak. Ale 
tie športy by som do Šamorína priniesol aj 
tak. Teším sa z toho.”     Tibor Duducz

6:3
„V roku 1953 som bol vysokoškolákom. 
Samozrejme, 25. novembra som nemo-
hol vynechať futbalový zápas Anglic-
ko-Maďarsko (3:6). Vtedy ešte nebola 
televízia, počúval som komentár Györgya 
Szepesiho v rádiu. Bolo to nezabudnuteľ-
né. Pri rádiu som nesedel len ja. Bolo nás 
tam veľa, aj Slováci. Veľmi nám blahože-
lali a potľapkávali ma po pleci. Ako keby 
som ja dával tie góly” – smeje sa Pišta 
báči pri spomienke.

Titul majstra sveta pre Bianku Sidovú
„Je to obrovská vec, že šamorínske diev-
ča, Bianka, ktorú trénuje šamorínsky cha-
lan, Jenci Honti, sa stala majsterkou sve-
ta. Je prvou ženou v histórii slovenského 
kajaku. Veľmi som sa tešil z Jenciho úspe-
chu. Keď bol mladý, išlo mu to veľmi dob-
re a svedomito sa pripravoval. Ale potom 
u neho niekde nastal zlom. Prestalo sa mu 
dariť a bol z toho veľmi nešťastný. Prestal 
s pretekaním. Ale nevzdával to. Ukončil 
fakultu telesnej výchovy a športu, vycho-
val majstra sveta. Veľmi im držím palce, 
aby sa mu s Biankou darilo dosiahnuť ďal-
šie úspechy” – hovorí Pišta báči. 
„Pišta báči sleduje všetko. Po súťažiach 
mi píše medzi prvými. Som na to hrdý a 
je to skvelý pocit, ak sa o nás zaujíma taká 
legenda, akým je on. Samozrejme, že na 
narodeniny sme mu z talianskeho sústre-
denia zavolali” – povedal na jeho adresu 
Jenci Honti. 

Môže aj za to, že sa 
z Csabu Zalka stal kajakár

Csabu Zalka, súčasného najlepšieho 
mužského kajakára Šamorína síce vycho-
vali tréneri Sylvia Puhová a Gejza Vass, 
ale Pišta báči ovplyvnil jeho osud tiež. 
„Mohol som mať tak 13-14 rokov, keď ujo 
Gejza nemohol prísť na tréning a prišiel 
miesto neho Pišta báči. Boli sme v pád-
lovacom bazéne. Doniesol stoličku, sadol 
si a celú hodinu a pol ma len pozoroval. 
Potom mi vymenoval, čo všetko by som 
mal zmeniť na mojej technike. Stalo sa 
to tak niekoľkokrát a zakaždým na mňa 
urobil veľký dojem. Veľmi sa teším, že 
som mohol trénovať jeden čas aj pod jeho 
vedením. Trénoval ma človek, ktorý zalo-
žil šamorínsky klub a dokázal niečo veľké. 
Vždy si veľmi užívam konverzáciu s ním, 
vždy všetko vie, kde a ako som pretekal” 
– prezradil pre naše noviny Csaba Zalka. 

Pišťa báči v československej mládežníckej reprezentácii so svojimi šamorínskými zverencami

Aj primátor Csaba Orosz zagratuloval svoj-
mu bývalému trénerovi

Tréneri: Štefan Székely (vľavo) 
a Jenci Honti

Pišta báči sleduje všetko
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Začíname s predpestovaním priesad
Jar je už tu a v záhrade nám pomaly pri-
búda práce. Marcové počasie bolo veľmi 
premenlivé, boli dni, keď bolo 20°C a 
slnečno, no mali sme aj víchricu so silou 
takmer orkánu, snehovú fujavicu a ranný 
mráz 5°C pod nulou. 
V polovici marca bolo počasie teplé a 
slnečné, rozkvitli nám mandle a marhule. 
Žiaľ, v posledný marcový týždeň k nám v 
dôsledku prílevu arktického vzduchu zaví-
tali nočné mrazy, čo znamená, že tohto-
ročná úroda marhúľ bude zdecimovaná.

Paprika a paradajka
Začnime s predpestovaním. Kto zasial vo 
februári a marci semená papriky a para-
dajky, má už pravdepodobne po pikíro-
vaní. V tomto období je dôležité dodávať 
priesadám dostatok živín a začať ich pri-
vykať na horšie podmienky (napr. ráno 
otvoriť okno alebo ich cez deň vybrať zo 
skleníka alebo fóliovníka). Nezabudnime 
za zamračeného počasia znížiť teplotu z 
22°C na približne 17°C, aby sa priesady 
príliš nevytiahli. Planty papriky a para-
dajky môžeme vysadiť do skleníka, resp. 
fóliovníka už koncom apríla.

Hrach, reďkovka, mrkva
Od začiatku apríla môžeme začať vysádzať 
zeleninu tolerantnú voči chladu, napríklad 
hrach skorý, reďkovku, mrkvu, petržlen, 
koncom apríla už aj tekvicovité, uhorku 
a kukuricu lahôdkovú. Začiatkom apríla 
zasaďme aj sadbové zemiaky. Pred siatím a 
sadením skyprime pôdu. Túto prácu najľah-
šie a najrýchlejšie vykonáme za pomoci 

rotavátora. Ide o veľmi populárne stroje, 
ktoré je možné dostať v elektrickej aj benzí-
novej variante. Skorú zeleninu odporúčame 
prikryť bielou geotextíliou, ktorá rastlinky 
ochráni pred miernejšími nočnými mraz-
mi a môže urýchliť úrodu až o 10–14 dní. V 
neposlednom rade ich bude chrániť aj pred 
vtáčími alebo hmyzími škodcami.

Róbert Lelkes, Agrosam

Reďkovka je jedným z najzdravších druhov zeleniny     (Fotarchív)
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DIZAJNOVÝCH
KVETINÁČOV

NAJVÄČŠÍ VÝBER

WWW.KOCHLIK.EU
+421 905 587 986   |   kochlik@kochlik.eu

Deň zeme
17. apríla 2023 od 9.00  hod.
Hlavné námestie Šamorín

Föld napja
2023. áprílis 17-én 9.00 órától

Fő tér Somorja

Deň zeme
17. apríla 2023 od 9.00  hod.
Hlavné námestie Šamorín

■ tvorivé dielničky 
■ ochrana pitnej vody 
■ výroba ručného papiera 
■ ekologické človeče nehnevaj sa
■ témy triedenia a recyklácie 
■ zhodnocovanie odpadu 
■ biodiverzita a hmyz 
■ nadrozmerné pexeso

Föld napja
2023. áprílis 17-én 9.00 órától

Fő tér Somorja

■ kézműves műhelyek
■ az ivóvíz védelme

■ kézműves papír készítése
■ környezettudatos  

“Ki nevet a végén” társasjáték
 ■ a hulladék osztályozásának  

és újrahasznosításának fontossága
■ hulladékhasznosítás

■ biológia sokféleség és a rovarok
■ nagy kültéri pexeszó




